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تیم فوتبال استقلال درحالی تمرینات خود را در کمپ حجازی برای دیدار با 
مس رفسنجان و ادامه رقابت های لیگ برتر ادامه می دهد که از این تیم به عنوان 
یکی از بخت های نخست قهرمانی نام برده می شود. تیم جواد نکونام اگرچه با 
بردهای اقتصادی بازی های خود را با پشت سر می گذارد و آنچنان هم چشم نواز 
بازی نمی کند اما در سوی دیگر ماجرا، این تیم به اندازه ای سخت گل می خورد 
و در فاز دفاعی موفق عمل می کند که تا این جای کار که دوسوم از لیگ به پایان 
رسیده استقلالی ها تنها 10 گل دریافت کرده اند که در این بین نیز فقط دو تیم 
توانسته اند بیشتر از یک گل وارد دروازه آبی ها کنند. بنابراین نمایش تیم نکونام در 
فاز دفاعی به اندازه ای امیدوارانه ارائه می شود و به اندازه ای این تیم از حریفانش 
سخت شکست می خورد که همین عوامل باعث شده از استقلالی ها به عنوان 
یکی از بخت های مسلم قهرمانی در فصل جاری نام برده شود. البته درحالی 
صدرنشین رقابت های لیگ خود را آماده ادامه فصل رقابت ها و کسب احتمالی 
پنجمین جام قهرمانی لیگ برتر می کند که یک تهدید جدی برای این تیم به این 
امر برمی گردد که قرارداد 12 بازیکن این تیم در پایان فصل جاری به پایان رسیده 
و درصورتی که اقدامی در این زمینه از سوی باشگاه در برهه زمانی فعلی صورت 
نگیرد شاید این امر تبعات خطرناکی را درپی داشته باشد؛ چراکه طبق قانون، 
این دسته از آبی پوشان از همین حالا هم می توانند با تیم هایی که خواستار آنها 

هستند به مذاکره بپردازند و حتی قرارداد ببندند. 

قراردادکدامبازیکنانبهپایانمیرسد؟
 ، روزبه چشمی، ابوالفضل جلالی، جعفر سلمانی، صالح حردانی، امید حامدی فر
، آرش رضاوند، آرمان رمضانی، پیمان  محمدحسین زواره ای، مهدی مهدی پور
بابایی، زبیر نیک نفس و امیرعلی صادقی 12 بازیکنی هستند که فقط تا پایان 
ی با استقلالی ها قرارداد دارند و تکلیف تداوم حضور این نفرات  فصل جار
برای فصل بعدی در جمع آبی ها هنوز مشخص نیست. اما نکته عجیب و 
، هفت بازیکنی که در خط میانی  درعین حال بسیار مهم اینکه از جمع این 12 نفر
استقلال بازی می کنند قرارداد همگی آنها در پایان فصل جاری به اتمام رسیده و 
اینکه آیا این نفرات همچنان در فصل بعدی در جمع استقلالی ها باقی بمانند، 
 ، درحال حاضر در هاله ای از ابهام قرار دارد. بر همین اساس چشمی، مهدی پور
، صادقی، زواره و رضاوند هر 7 هافبک استقلال هستند  نیک نفس، حامدی فر
که قرارداد آنها در این فصل به پایان خواهد رسید و مشخصا برای روشن شدن 
وضعیت این نفرات باید صبر کرد. 3 بازیکن از خط دفاعی و دو بازیکن در فاز 
هجومی نیز دیگر استقلالی هایی هستند که جمع 12 نفره تمدیدی های استقلال 

در پایان فصل جاری را تشکیل می دهند. 

شانسهایتمدیدکدامهاهستند؟
نکته قابل توجه اینکه از حالا و در فاصله حدود دوماه مانده تا پایان فصل برخی 

گمانه زنی های ایجادشده ضمن هشدار به استقلالی ها نسبت به اینکه از لیست 
این تیم حدود 60 درصد آنها قراردادشان در پایان فصل به اتمام می رسد؛ این 
رسانه ها به بررسی این موضوع نیز پرداخته اند که اصولا از این نفرات کدام یک از آنها 
در فصل بعدی هم از شانس بالایی برای ماندن در جمع آبی ها برخوردار خواهند 
بود. البته هرسال و در پیش فصل رقابت ها ذکر این نکته می تواند ضروری باشد که 

بسیاری از بازیکنانی که در لیست خروج قرار می گیرند؛ جدایی قطعی آنها به این 
امر برمی گردد که قرار است چه نفراتی جایگزین آنها شود. بنابراین پیش شرط خروج 
برخی بازیکنان، طبیعتا به این امر برمی گردد که آیا باشگاه موفق می شود نفراتی 
را که مدنظر سرمربی تیم هستند، خریداری کند و با آنها به توافق برسد که در غیر 
این صورت عدم تحقق این اتفاق می تواند معادلات فصل جاری را دوباره تکرار 

کند به این ترتیب که چندین و چند بازیکن استقلال چه در پیش فصل و چه در 
نیم فصل از لیست خروجی خارج شوند و دوباره به لیست تیم برگردند. بنابراین 
برای فصل بعدی هم باشگاه استقلال از این قاعده مستثنی نخواهد بود و حالا 
که صحبت از تمدید قرارداد استقلالی ها مطرح شده مطمئنا این موضوع هم به 
این برمی گردد که چه افرادی قرار است برای فصل بعدی جذب استقلال شوند. در 
غیر این صورت با تکرار اتفاقات امسال، بدون شک برخی از همین نفرات فعلی، 
در بازار ایران بهترین گزینه برای همراهی آبی ها حتی در فصل بعدی خواهند بود. 
با این تفاسیر اما تا حد زیادی مشخص خواهد بود نفراتی مانند روزبه چشمی، 
ابوالفضل جلالی، صالح حردانی و حتی آرش رضاوند یا شاید پیمان بابایی و 
چه بسا امید حامدی فر و مهدی مهدی پور و شاید رمضانی با توجه به دقایق حضور 
و میزان تاثیرپذیری آنها؛ نفراتی هستند که برای فصل بعدی هم مدنظر کادرفنی قرار 
خواهند گرفت و احتمالا در لیست تمدیدی های استقلال قرار می گیرند. در این 
بین نفراتی مانند سلمانی، نیک نفس و همچنین زواری و صادقی که اولی بیشتر 
از یک دقیقه و دومی حتی یک دقیقه هم استقلال را همراهی نکرده اند، چه بسا 
بتوان از حالا آنها را در لیست جداشده ها قرار داد که البته با توجه به اتمام قرارداد این 
نفرات، نمی توان از آن به عنوان لیست خروج نام برد. نکته دیگر در این بین اینکه 
برای انجام مذاکره اولیه با نفراتی که مدنظر نکونام برای فصل بعدی هستند، باید از 
حالا نام آنها جهت توافق اولیه برای باشگاه استقلال ارسال شود اما شاید اختلافات 
درونی حتی در آینده هم مانعی برای انجام این کار خواهد شد و مطمئنا اگر فکر 
عاجلی برای آن نشود، این استقلال است که برای فصل بعدی متضرر خواهد شد. 
شاید هم طرفین در کادرفنی و مدیریت در انتظار برخی تحولاتی باشند که در آینده 
رقم خورده تا بعد از آن بخواهند سرنوشت تمدیدی های این تیم را مشخص کنند!

یکاستقلالی:کجابهترازاستقلال؟امااول 
تسویهحساب!

در این بین یکی از بازیکنان استقلال که در لیست تمدیدی های این باشگاه قرار 
دارد و علاقه ای نداشت تا نامش فاش شود به »فرهیختگان« گفت: »نه برای من، 
بلکه برای تمامی نفراتی که در تیم بازی می کنند چه جایی بهتر از استقلال وجود 
دارد؟ ما در دوسال اخیر با وجود همه مشکلات مالی و کمبودها و اختلافاتی که 
وجود داشته و دارد، بیشترین تلاش خود را برای موفقیت به خرج داده ایم. چه 
پارسال که 8 ماه هیچ پولی نگرفتیم و چه امسال که هنوز میزان دریافتی هایمان 
به 50 درصد هم نرسیده است. اما اینکه قرار باشد با همین وضعیت هم در فصل 
بعدی در استقلال بمانیم این موضوع به این برمی گردد که ابتدا مطالبات فصل 
قبل و جاری را تسویه کرده و در این خصوص با ما به توافق برسند. در واقع اول 
باید طبق قرارداد پولمان را بدهند.« این بازیکن در پاسخ به این سوال که اصلا 
از طرف باشگاه اقدامی برای تمدید قرارداد این نفرات آغاز شده است، گفت: 
»اصلا هیچ سیگنالی در این خصوص در این مدت از سمت باشگاه نیامده که 
ما بخواهیم الان درباره تمدید قرارداد با استقلال صحبت کنیم. ضمن اینکه الان 
به این مسائل اصلا فکر نمی کنیم. ما تا پایان لیگ برتر 9 فینال داریم که فقط به 
برتری در این دیدارها و قهرمانی لیگ برتر فکر می کنیم و در زمان مناسب درباره 

تمدید قرارداد هم صحبت خواهیم کرد.«

اتفاقیعجیببرایاستقلال؛قراردادتمامهافبکهادرتابستانتماممیشود

یک بازیکن استقلال: از باشگاه سیگنالی برای تمدید نرسیده
9فینالداریموفعلابهقهرمانیفکرمیکنیم اولپرداختمطالبات،بعددربارهتمدیدقراردادصحبتکنیم!

محمدرضاحاجیعبدالرزاق
خبرنگار گروه ورزش

نیلوفرمژدهی
خبرنگار

3استقلالیرکورددارهمراهیآبیهادرفصلجاری

آرمانحاضردرتمامبازیها!
یکنان خود طی  تیم فوتبال استقلال فصل متفاوتی را سپری می کند از این جهت که با توجه به ظرفیت های این تیم، نکونام از تعداد محدودی از باز
یکنان این  یادی فشار فراوانی را به باز فصل به ویژه در نیم فصل دوم رقابت ها استفاده کرده است. امری که در روزهای پایانی سال گذشته تا حد ز
یکنان استقلال خالی کرده و در دیدارهای پایان سال به خصوص در بازی با هوادار  تیم وارد کرده و باعث شد تا به قول کادرفنی این تیم، بدن باز
یکنان این تیم سیدحسین حسینی، کاپیتان آبی ها به انضمام  نتوانند طراوت و شادابی همیشگی را داشته باشند. این در حالی است که در بین باز
تک دیدار جام  حذفی، در تمامی دیدارهای این تیم به صورت ثابت و کامل برای استقلال به میدان رفته که به همراه وی، از لحاظ تعداد بازی دو 
یکن دیگر قرار دارند که می توان به مهدی مهدی پور و آرمان رمضانی اشاره کرد که همین تعداد بازی را برای آبی ها در فصل جاری انجام داده اند.  باز
در این بین مهدی پور به جز 3 دیدار که به عنوان یار تعویضی استقلال را همراهی کرده در سایر دیدارهای این تیم در ترکیب اصلی بوده اما آرمان 
رمضانی که او هم در تمامی بازی های استقلال در این فصل به میدان رفته برعکس مهدی پور در بیشتر دیدارها کار را از روی نیمکت آغاز کرده و 
یکنی است که در این فصل اصلا برای آبی ها به میدان نرفته است.  سپس به عنوان یار تعویضی وارد زمین شده است. امیرعلی صادقی نیز تنها باز

مشکلات و حواشی که اخیرا باشگاه آلومینیوم با آن روبه رو شد و شکایت 
یوئل، بازیکن سابق این تیم در نهایت پنجره نقل و انتقالات این تیم اراکی را 
بست و حتی آنها در نیم فصل زمستانی موفق به جذب هیچ بازیکنی نشدند. 
مشکل در حال حل شدن است اما مسئولان این باشگاه با توجه به حواشی 
اخیر  که مهدی رحمتی برای این باشگاه به وجود آورد فعلا ترجیح می دهند 

در مورد مراحل کار توضیحی ندهند تا مشکلی در کارشان به وجود نیاید. 
مهدی رحمتی نیز اخیر ا بعد از اینکه اعتراضش به کمیته تعیین وضعیت 
بــه جایــی نرســید شــکایت خــود را در کمیتــه اســتیناف مطــرح کــرد کــه ایــن 
پرونــده نیــز هنــوز بــاز اســت و حکمــی در ایــن خصــوص صــادر نکرده انــد. 
نکته جالب اینکه ســرمربی ســابق آلومینیوم که مدعی اســت باید بخشــی 
از درآمد باشگاه بابت فروش بازیکنان جوان به او برسد شکایت مشابهی 
را بــه شــکل مــوازی در کنفدراســیون فوتبــال آســیا نیــز مطــرح کــرد و مدعــی 
شــد باشــگاه آلومینیــوم مبلــغ لازم را بــه او پرداخــت نکــرده اســت. در آن زمــان 
برخــی مدعــی شــدند کــه ایــن اقــدام بین المللــی رحمتــی در فاصلــه کمتــر 
از ۲۴ ســاعت بــه پایــان مهلــت تســویه بدهــی بین المللــی باشــگاه ها و در 
شــرایطی کــه کمیتــه تعییــن وضعیــت بــه ضــرر ایــن مربــی رای صــادر کــرده 
بــود، اخلاقــی نبــود، چرا کــه ایــن مربــی طــی نامــه ای بــه AFC خواســتار 
خــروج باشــگاه آلومینیــوم از چرخــه کســب مجــوز حرفــه ای شــد و علــت 
ایــن خواســته را هــم بدهــی بــه شــخص خــودش عنــوان کــرد! بــا ایــن حــال 
مســتنداتی که این باشــگاه اراکی ارائه داد باعث شــد تا در کنار حل شــدن 
پنجره بسته این باشگاه، از این بابت هم خطری آلومینیوم را تهدید نکند. 
همــه ایــن مــوارد باعــث شــد تــا در مــورد آخریــن وضعیــت باشــگاه آلومینیــوم 
بــا محمــد رجائیــان، مدیرعامــل ایــن باشــگاه گفت وگــو کنیــم. صحبــت او 

بــا »فرهیختــگان« را در ادامــه می خوانیــد. 

واقعیت اختلاف باشگاه آلومینیوم و مهدی رحمتی چیست؟ 
رحمتی نسبت به رایی که کمیته تعیین وضعیت به او داده معترض است. کمیته 
تعیین وضعیت خواسته های رحمتی را رد کرده چون اصلا به او تعلق نمی گرفته 
است. من تعجب می کنم که چگونه مهدی رحمتی با همان مستندات به استیناف 
شکایت کرده است. کمیته استیناف نیز تا زمانی که ما موضوع حرفه ای  سازی را 
پیگیری می کردیم رای صادر نکرده است. در ادامه وی شبانه به AFC نامه زده و 
الفاظ بدی را هم در نامه بر علیه باشـــگاه ما به کار برده اســـت مثل  اینکه  باشـــگاه 

آلومینیوم حق او را خورده است. 

گویا شـــما هم اخیرا اظهاراتی را مطرح کردید که موجب واکنش این مربی و وکیلش 
شده است؟ 

من نه با کسی در مورد کردار مهدی رحمتی مصاحبه کردم و نه اطلاعاتی از این 
قبیل در اختیار کسی قرار دادم. با اطمینان می گویم که در مورد این مربی با هیچ 
رسانه ای صحبت نکردم که او در نتیجه آن بخواهد از من شکایت کند. بنابراین 
تعجب می کنم و برایم جای سوال دارد چطور فردی در یکی از سایت های خبری، 
حرف هایی خلاف واقع را گفته و منتشـــر شـــده اســـت. ما این موضوع را پیگیری 
قضایی می کنیم و از طریق کمیته اخلاق نیز به شـــدت پیگیر موضوع هســـتیم. 
باید دید چه کسی با مردم است و مشخص شود که ما با مردم هستیم یا نه! مهدی 
رحمتی مدعی است که مردم اراک برای او احترام قائل بوده و او برای آنها احترام 
قائل است. اگر اینگونه است چطور دقیقه 90 از باشگاه آلومینیوم به AFC شکایت 
کرده تا این باشگاه که متعلق به مردم است به جایی نرسد. گفتار و رفتار این مربی 

با هم تناقض دارد. 

آیا در قرارداد او بندی مبنی بر درآمدزایی از فروش بازیکنان وجود داشت؟ 
از روز اول بنای ما بر این بود که پول مهدی رحمتی را بنا بر قرارداد و آنچه به آنها تعلق 
می گرفت پرداخت کنیم اما آنها آنچه را که ما تایید کردیم قبول ندارند و مطالبات 
دیگری را تقاضا می کنند. مثلا  یکی از موارد مورد اختلاف ما این است که مهدی 
رحمتی می گوید تیم آلومینیوم فصل قبل هفتم شده در حالی که طبق استعلامی 
که ما از سازمان لیگ گرفتیم تیم ما هشتم شده است. بین هفتم و هشتم شدن 
فرق معامله ۴00 میلیون تومان است، یعنی اگر تیم هفتم شده بود باید مبلغ بیشتری 
دریافت می کرد؛ در چنین شرایطی وقتی استعلام ما از سازمان لیگ می گوید که تیم 
آلومینیوم هشتم شده ما که نمی توانیم چیزی فراتر از آنچه در قرارداد آمده به مربی 

پرداخـــت کنیـــم. ما در ازای هر ریالی که پرداخت می کنیم باید به هیات مدیره و 
مسئولان کارخانه توضیح دهیم و اگر بیش از آنچه در قرارداد قید شده پرداخت 
کنیم طبیعتا بازخواست شده و باید توضیح دهیم و حتی ممکن است اقدام من 

خلاف تعبیر شود و به زندان بروم. 
اختلاف دیگری که بین ما وجود دارد بسیار مسخره است. بنا نداشتم در مورد این 
مسائل صحبت کنم اما متاسفانه واقعیت هایی را در این فوتبال می بینم که مرا 
مجبور می کند برای شفاف سازی هم که شده توضیح دهم. به عنوان مثال رحمتی 
در زمان مدیریت محرابی، پیش از حضور من در باشگاه آلومینیوم قراردادی منعقد 
کرد که طی آن از محل فروش بازیکنانی که در زمان ســـرمربیگری او به کار گرفته 
می شوند مبلغ توافق شده  ای به این مربی تعلق بگیرد. خوب مشخص است که 
در زمان مهدی رحمتی چه بازیکنانی جذب تیم آلومینیوم شدند و با این مربی 
بـــه تیـــم ما آمدند. در حالی که رحمتی با توجه بـــه این بندی که در قراردادش دارد 
دســـت روی بازیکنانی مثل رامتین ســـلیمان نژاد و امثال او گذاشته که سه سال 
قبل از حضور این مربی کاپیتان تیم ما بود و مدعی است این نفرات را بازی داده 
است. همین ادعا باعث شد تا ما وضعیت بازیکنان مورد ادعای این مربی را به 
دست بیاوریم و مشخص شد که نه تنها پیش از حضور این مربی در تیم ما حضور 
داشتند بلکه برخی از آنها بازیکن فیکس ما بودند. مشخص است که به ازای چنین 
بازیکنانی به این مربی چیزی پرداخت نخواهد شد. کمیته تعیین وضعیت نیز با 
توجه به این مستندات رای صادر کرده و حق را به باشگاه آلومینیوم داده است، 
حالا اینکه چطور مهدی رحمتی با همین مســـتندات به کمیته اســـتیناف هم 

شکایت کرده جای سوال دارد! 

گویـــا در ماه هـــای آخر همـــکاری، اختلافاتی بین رحمتی و برخی عوامل آلومینیوم 
وجود داشت. آیا تایید می کنید؟ 

مـــن تعجـــب می کنـــم اگر مهدی رحمتی تیم آلومینیوم و مردم اراک را دوســـت 
دارد، دیگر به وجود آوردن چنین حواشی ای برای باشگاهی که متعلق به مردم 
و کارگران شرکت آلومینیوم است چه معنی می تواند داشته باشد. در حالی که 
من می دانم برخی مخالف حضور و یا بازگشـــت احتمالی او به اراک هســـتند. 
طبیعتا آلومینیوم برای او به لحاظ اقتصادی و مالی شرایط خوبی فراهم کرده 
بود. ما می دانســـتیم قبل از اینکه از باشـــگاه ما برود با تیم نســـاجی توافق کرده و 
کار را تمام کرده بود. همان زمان می توانستیم با توجه به قراردادی که با او داشتیم 
مانع حضورش در تیم نساجی شویم اما با توجه به اینکه هواداران و مردم اراک 
با توجه به شرایطی که این مربی ایجاد کرده بود دیگر او را نمی خواستند به این 
جدایی تن دادیم. ما اگر می خواستیم می توانستیم روی قرارداد فصل بعد خود 
بایستیم و مانع حضورش در نساجی شویم ولی نخواستیم این کار را بکنیم در 
نتیجه او به راحتی به نساجی رفت و کارنامه اش هم در این تیم مشخص است. 

ظاهـــرا شـــرایط با مجتبی حســـینی خوب پیـــش می رود. گویا برخی باشـــگاه ها با 
پیشنهاداتی جذاب خواهان این مربی بودند و شما مخالفت کردید؟

ما هیچ پیشـــنهاد رســـمی برای مجتبی حســـینی نداشـــتیم و من فقط در مورد 
یکنان  از ســـوی  پیشـــنهادات رســـمی می توانـــم صحبت کنـــم. البته برخی باز
مدیرعامـــل باشـــگاه های دیگر پیشـــنهادی رســـمی داشـــتند، حتـــی به دلیل 
یکنی که پیشنهادات خوبی داشتند و برای  شرایط باشگاه با جدایی پنج باز
جذب شان پول خوبی هم به ما می دادند مخالفت کردیم. در مورد حسینی هم 
تلفنی پیشنهاداتی داشتیم اما من به سرعت رد کردم، چرا که پروژه ای برای تغییر 

مربی نداشتیم و برنامه ما با این مربی سه ساله است. 

درست است که به جز پنجره بسته به دلیل مشکلات مالی در نیم فصل زمستانی، 
موفق به فعالیت در بازار نقل و انتقالات نشدید؟ 

یکنان می توانســـتیم بودجه ای به  ممکـــن اســـت فکـــر کنید با فروش برخـــی باز
یکنـــان جدیـــد بخریم اما واقعیت این اســـت که عملکرد ما  دســـت آورده و باز
یم بد نبوده است. تجربه  همین حالا هم با توجه به بودجه ای که در اختیار دار
یکن در نیم فصل فایده چندانی ندارد. چه در زمان  به من نشان داده جذب باز
یکن  یکن جذب کردیم و چه در زمان خطیبی که پنج باز رحمتی که شش باز
بـــه خدمـــت گرفتیـــم هیچ کدام بـــه کار تیم ما نیامدند. از ایـــن رو اعتقاد ما این 
یکن خـــوب را در ابتدای فصل جذب کنیم و حســـینی هم  اســـت کـــه بایـــد باز
موافق بود. در نیم فصل اما مشکل ما نه مالی بود و نه به دلیل بسته بودن پنجره 
 در بازار نقل و انتقالات فعال نبودیم، بلکه حسینی معتقد است در نیم فصل 
یکن خوب را هر تیمی برای  یکن خوبی دست پیدا نمی کنیم، چرا که باز به باز
یکنان آزاد هم یا مصدوم بودند یا کارایی نداشـــتند یا  خـــود حفـــظ می کند و باز
مشکلی داشتند که در بازار وجود دارند. در نهایت به این نتیجه رسیدیم که با 

همین تیم موفق ادامه دهیم. 
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